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Zápis  
 
 

Zápis z 22. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, konaného dne 6. 9. 2022 od 
16.00 hodin ve společenském sále Domu kultury Poklad, ul. Matěje Kopeckého 675/21, 

Ostrava-Poruba 
 
Přítomno v době zahájení: 38 členů ZMOb Poruba 
 
Omluveno: 5 členů ZMOb Poruba /Bc. Cepko, Ing. Michalec, MUDr. Procházka, Ing. Trojak, 
Bc. Vidhalm/ 
 
Pozdější příchod: Mgr. Hoffmannová, Ing. Stachura. 
 
Ověřovatelé zápisu: Ing. Bc. David Nespěšný, MBA, p. Zdeněk Rodek. 
 
Zasedání zahájila a řídila starostka městského obvodu Poruba Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D. 
 
p. starostka - dobré odpoledne dámy a pánové, vážení členové zastupitelstva, vážení hosté, 
dovolte, abych vás všechny přivítala a tím zároveň zahájila 22. zasedání Zastupitelstva městského 
obvodu Poruba, zde ve společenském sále Domu kultury Poklad je 16 hodin 2 minuty, prosím, 
abyste se přihlásili do hlasovacího systému, pokud jste tak ještě neučinili. Vážení členové 
zastupitelstva, program a materiály, které budeme dnes projednávat, máme na elektronickém 
úložišti. Na úložišti je rovněž Informativní zpráva o činnosti starostky, odborů, útvarů Úřadu 
městského obvodu Poruba a Centra sociálních služeb Poruba, nový znalecký posudek k materiálu 
číslo 3, zápis z jednání finančního výboru, dopis občana adresovaný členům zastupitelstva, který 
se týká situace vyvážení odpadu a dále otevřený dopis k provozu hřiště na ulici Dělnická. 
Anonymizované materiály pro občany byly dle jednacího řádu zveřejněny. Přítomno je v tuto 
chvíli 38 členů zastupitelstva, což je nadpoloviční většina, tím konstatuji, že je naše dnešní 
zasedání usnášeníschopné.  
Z dnešního zasedání jsou omluveni pan zastupitel Cepko, pan zastupitel Michalec, pan Dr. 
Procházka, pan zastupitel Trojak a Vidhalm. Pozdější příchod nahlásili paní zastupitelka 
Hoffmannová a pan zastupitel Stachura. Nyní můžeme přistoupit ke schválení programu. 
 
Program:  
   
01. Zahájení  
02. Informace o činnosti orgánů obce  
03. Diskuse občanů 
04. Materiál č. 1 – Nabídka předkupního práva – garáž na poz. p. č. 2329, ul. Lvovská 
05. Materiál č. 2 – Nabídka předkupního práva – garáž na poz. p. č. 2358/19, ul. Lvovská 
06. Materiál č. 3 – Nabytí stavby č. p. 6150 v k.ú. Poruba 
07. Materiál č. 4 – Prodej a zřízení služebnosti k částem pozemku p.č. 1077 v k.ú. Poruba, obec 

Ostrava 
08. Materiál č. 5 – Stanovisko ke směně pozemku p.č. 2173/1 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava, 

za pozemek ve vlastnictví fyzické osoby 
09. Materiál č. 6 – Poskytnutí zápůjček ze sociálního fondu  
10. Materiál č. 7 - Vyhodnocení výběrového řízení na udělení dotace pro rok 2022 – program 

„Ostatní“ – Komise pro rozvoj kultury Rady městského obvodu Poruba 
11. Materiál č. 8 – Zásady pro poskytování dotací  
12. Materiál č. 9 - Kontrola plnění usnesení 
13. Diskuse členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba  
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14. Závěr  
 
p. starostka - je nějaký dotaz k navrženému programu, případně má někdo nějaký návrh na jeho 
změnu či doplnění? Hlásí se paní zastupitelka Jakubcová. 
 
Bc. Valder Jakubcová - dobrý den,  všem, já bych ráda dnešní program doplnila o 3 materiály, 
prvním materiálem, kterým bych ráda na tomto zastupitelstvu, který bych ráda projednala, je 
humanitární krize v Jemenu. V Jemenu od roku 2015 zuří občanská válka, což všichni víme, 
odborníci varují, že v zemi hrozí největší hladomor v dějinách lidstva. Já bych ráda poprosila 
slečnu asistentku, jestli by vám rozdala k tomu materiály. Po více než pěti letech války čelí 
obyvatelé Jemenu nejhorší humanitární krizi na světě, právě teď potřebuje humanitární pomoc, 
aktuálně potřebuje 12 000 000 dětí. Já bych vás ráda poprosila, abyste se podívali dobře na ty 
obrázky, o vliv v zemi se perou 2 znesvářené strany a každá z nich má za sebou jednu regionální 
velmoc - Saúdskou Arábii a Írán. V zemi koluje obrovské množství zbraní, některé z nich dokonce 
československé a české výroby. 
 
p. starostka – paní zastupitelko, já se omlouvám, já vás přeruším, vy v tuto chvíli navrhujete na 
program nějaké body, takže byste měla říct, jaké body to jsou a jaká usnesení v rámci těchto bodů  
navrhujete, abychom přijali. Pakliže, když si je schválíme na program, tak je můžeme teprve 
projednávat. Mám trošku pocit, že už jste začala jakoby s výkladem těch bodů a s jejich 
projednáním, takže já bych vás chtěla poprosit, abyste teda přesně definovala, jak se ty body v tom 
programu mají jmenovat a jaká usnesení v rámci nich navrhnete přijmout, děkuji. 
 
Bc. Valder Jakubcová - dobře, takže první usnesení bych ráda zařadila na program jednání je 
Humanitární pomoc Jemenu. Zastupitelstvo městského Poruba rozhodlo o poskytnutí finančního 
daru ve výši 30 000 Kč na projekt UNICEF s názvem Humanitární krize v Jemenu pro společnost 
UNICEF Česká republika se sídlem na adrese Rytířská 31/110, Česká republika na číslo účtu 
11771177 0300, variabilní symbol 820. Druhý návrh na usnesení, protože nesmíme zapomenout 
ani na děti naše - Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schvaluje záměr dotačního programu na 
jednorázový příspěvek ve výši 500 Kč pro děti s trvalým pobytem v městském obvodu Poruba od 
4 do 15 let na volnočasové aktivity, ukládá Radě městského obvodu Poruba vytvořit do 30 dnů 
dotační program na jednorázový příspěvek ve výši 500 Kč pro děti s trvalým pobytem v městském 
obvodě Poruba od 4 do 15 let. Toto se týká samozřejmě krize, která nás tady všechny momentálně 
decimuje a hlavně rodiny s dětmi. Třetí usnesení, které bych ráda na tento program dala, ještě bych 
ráda, aby Nikolka ty dopisy, týká se to dopisu, který bych ráda, abyste schválili, jestli můžu ten 
dopis přečtu, takže tento dopis je adresován Ministerstvu průmyslu a obchodu, je to vymezení se 
proti připravované vyhlášce Ministerstva průmyslu a obchodu stanovující zvláštní pravidla pro 
vytápění a dodávky teplé vody. Vážení, městský obvod Poruba je zřizovatelem 12 základních škol, 
19 mateřských škol, zařízení DPS či zařízení pro matky s dětmi. Nemohli jsme zaznamenat 
informace o připravené vyhlášce Ministerstva průmyslu a obchodu stanovující zvláštní pravidla 
pro vytápění a dodávky teplé vody. Dlouhodobě usilujeme, aby se všem osobám v našich 
zařízeních dostávalo komfortu na úrovni dvacátého prvního století, z tohoto důvodu zásadně 
nesouhlasíme, aby teploty v těchto zařízeních klesly na navrhované teploty, které jsou přílohou 
tohoto dopisu. Naléhavě vás žádáme, aby tato legislativní úprava nebyla přijata. V případě, že 
přijatá bude, sdělujeme vám, že se plně postavíme za námi zřízené řízené organizace, které 
nebudou výše uvedenou vyhlášku respektovat. Toto je samozřejmě v dnešní době jedno z nejvíce 
témat, které rezonují mezi lidmi, protože si nemyslím, že ani senioři v DPS a už vůbec ne děti ve 
školách by měli podstupovat takovéhle věci z důvodu toho, že vláda, která je dneska v čele s ODS 
není schopná tuto krizi jakýmkoliv způsobem vyřešit. 
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p. starostka -  tak, můžu brát asi váš příspěvek nebo váš návrh za skončený, já jenom k tomu 
takovou drobnou zpětnou vazbu ode mě, já si myslím, že všechny ty 3 problematiky jsou docela 
závažného charakteru a je škoda, že jste je třeba neiniciovala přes komisi a jiné orgány, ve kterých 
pracují vaši kolegové, protože určitě si to zaslouží projednání na jiné platformě a nicméně já to 
beru tak, že v tuto chvíli tedy navrhujete zařadit 3 body na program za tedy naše materiály 
schvalované a tím pádem o nich budeme hlasovat. V tuto chvíli přemýšlím, jestli o nich můžeme 
hlasovat an block, popřípadě o každém zvlášť, navrhněte jak, paní zastupitelko. Tak zvlášť, dobře. 
Tak vzhledem k tomu, že ty jednotlivé body byly docela složité na pojmenování, tak vy mi tu 
určitě nesete, jak se jmenují. Já teda vždycky přečtu a v tu chvíli nebo poté budeme hlasovat. První 
z těch bodů, který paní kolegyně zastupitelka navrhuje přidat na náš  program jednání, je s názvem 
Humanitární pomoc Jemenu a návrh usnesení je Zastupitelstvo městského Poruba rozhodlo o 
poskytnutí finančního daru ve výši 30 000 na projekt UNICEF s názvem Humanitární krize 
v Jemenu, UNICEF ČR, IČO,  dále nebudu vyjmenovávat, se sídlem, já poprosím tedy, abychom 
hlasovali tento bod, tedy o zařazení na program jednání. 
 
Hlasováno – 15:9:14 – návrh nebyl přijat. 
 
p. starostka – neprošel, budeme tedy pokračovat dál, druhý bod Zastupitelstvo městského obvodu 
Poruba schvaluje záměr dotačního programu na jednorázový příspěvek ve výši 500 Kč pro děti s 
trvalým pobytem v městském obvodu Poruba od 4 do 15 let na volnočasové aktivity, ukládá Radě 
městského obvodu Poruba vytvořit do 30 dnů dotační program na jednorázový příspěvek ve výši 
500 Kč pro děti s trvalým pobytem v  městském obvodu Poruba od 4 do 15 let na volnočasové 
aktivity. Tady se obávám, že i technicky to usnesení úplně není možné, nicméně přesto budeme 
tedy hlasovat dle návrhu paní zastupitelky na zařazení na program našeho jednání. 
 
Hlasováno – 10:5:23 – návrh nebyl přijat. 
 
p. starostka -  tak konstatuji, že podle hlasování ani tento bod v tuto chvíli neprošel a budeme tedy 
hlasovat o třetím bodu s názvem Zastupitelstvo městského obvodu schvaluje znění dopisu a 
přílohu číslo 1 tohoto materiálu a následné zaslání na adresu Ministerstva průmyslu a obchodu se 
sídlem na Františku atd.,  pověřuje starostku městského obvodu Poruba k podpisu dopisu dle bodu 
číslo 1 tohoto usnesení, jestli se nepletu, tak ten dopis byl teď rozdán vám na lavici, je to tak, paní 
Jakubcová? Je to tak, takže možná nechám 10 vteřin ať se podíváte na něho. Tak já poprosím v 
tuto chvíli o hlasování, zdali tento bod zařadit na program. 
 
Hlasováno – 9:4:25 – návrh nebyl přijat. 
 
p. starostka -  tak děkuji za hlasování, ani tento bod tedy hlasováním neprošel, takže nebyl zařazen 
na programu projednávání. Tak já se ptám, zdali má někdo nějaké další návrhy, pakliže tomu tak 
není tak poprosím, abychom si schválili dnešní program jednání v předloženém znění. 
 
Hlasováno o původním znění programu – 31:0:7. 
 
p. starostka - tak děkuji, program byl schválen. Provedením zápisu z tohoto zasedání pověřuji paní 
Ivetu Kaňokovou a nyní přistoupíme k určení ověřovatelů zápisu z 22. zasedání zastupitelstva. Já 
navrhuji pana kolegu Nespěšného a pana zastupitele Rodka. Máte k návrhu nějaké připomínky? 
Oba zastupitelé souhlasí, pakliže nejsou žádné další připomínky tak poprosím, abychom hlasovali 
o ověřovatelích zápisu. 
 
Hlasováno – 37:0:1. 
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p. starostka – zápis z 21. zasedání, které se konalo 7. června ověřili zastupitelé pan Bis a pan 
Cepko. Pan Cepko je z dnešního zasedání omluven, avšak zápis podepsal bez připomínek, prosím 
tedy ověřovatele pana Bise, aby se k zápisu vyjádřil. 
 
/dostavil se Ing. Stachura, počet přítomných se změnil na 39/ 
 
p. Bis - dobrý den všem, zápis jsem si přečetl a shoduje se se všemi projednávanými body a tudíž 
ho doporučuji ke schválení 
 
p. starostka – tak já děkuji panu Bisovi a v tuto chvíli tedy nechávám hlasovat o schválení zápisu 
z 21. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, prosím 
 
Hlasováno o schválení zápisu – 38:0:1. 
 
p. starostka – děkuji, zápis z 21. zasedání zastupitelstva je tímto schválen, zápis a usnesení z 
dnešního zasedání podepíše spolu se mnou pan místostarosta Otisk. Než přejdeme k dalšímu bodu 
jednání, chtěla bych vás upozornit, že dneska máme poslední řádné zastupitelstvo a pakliže tedy 
nebudeme muset svolat jednání mimořádné, nicméně toto nepředpokládejme, zejména tím pádem 
vycházejme z toho, že dnešní zasedání je opravdu poslední v tomto volebním období, a protože se 
v kontextu nadcházejících voleb může stát, že toto jednání se stane, řekněme, podivným a právě z 
tohoto důvodu, aby tomu tak nebylo, abychom jednali věcně, aby se jednalo  aby jednání mělo 
pracovní charakter, bude záznam z dnešního zastupitelstva zveřejněn až po volbách, to je 25. září.  
V tuto chvíli přejdeme k dalšímu bodu projednávání a to je 
 
Informace o činnosti orgánů obce 
 
p. starostka – 21. zasedání zastupitelstva se konalo 7. června. Na tomto zasedání jsme přijali 
celkem 15 usnesení. Rada městského obvodu Poruba se za období od minulého zasedání 
zastupitelstva sešla na pětí řádných a třech mimořádných schůzích a přijala celkem 196 usnesení. 
 
Mezi jinými 
- rada souhlasila s přijetím dotace ze státního rozpočtu v rámci dotačního titulu „Obec přátelská 
rodině a seniorům 2022“ dle podmínek poskytovatele dotace Ministerstva práce a sociálních věcí 
na projekt Poruba přátelská rodině 2022, 
- rozhodla o uzavření smlouvy o umožnění výkonu odborné praxe s Ostravskou univerzitou, se 
sídlem Dvořákova 138/7, Ostrava, 
- rozhodla schválit Směrnici pro účetnictví, inventarizaci a pokladny, 
-  projednala žádost statutárního města Ostravy, magistrátu a konstatovala, že statutární město 
Ostrava, městský obvod Poruba nenavrhuje změnu návrhu obecně závazné vyhlášky, kterou se 
mění a doplňuje obecně závazná vyhláška o místním poplatku za užívání veřejného prostranství ve 
znění obecně závazné vyhlášky č. 11/2022, 
- rozhodla o uzavření smlouvy o dílo „Rekonstrukce hřiště ve dvorní části ulice Ludvíka Podéště 
mezi statutárním městem Ostrava - městským obvodem Poruba a společností Ostravské městské 
lesy a zeleň, 
- projednala žádost Magistrátu města Ostravy o stanovisko ke svěření majetku, a to 25 kusů 
stojanů na kola městskému obvodu Poruba, 
- schválila rozpočtové úpravy, 
- vzala na vědomí plnění svých usnesení. 
 
Všechna usnesení rady zveřejňujeme v anonymizované podobě na našich webových stránkách: 
Otevírám diskusi k tomuto bodu, ptám se, zda jsou nějaké dotazy, připomínky, nikdo se do diskuse 
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nehlásí, můžeme tedy přejít na bod číslo 3 našeho programu. Dalším bodem našeho schváleného 
programu je  
 
Diskuse občanů 
 
p. starostka - já jsem obdržela několik přihlášek do diskuse a poprosím v tuto chvíli prvního 
přihlášeného, a to je pan M. M., který chce diskutovat na téma oprava, revitalizace sídlištního 
vnitrobloku, jestli čtu správně, náměstí Jana Nerudy a jeho problémy pro občany, takže pojďte, 
prosím, tady k mikrofonu pultíku, máte slovo 
 
p. M.M. - dobrý den, děkuji za slovo, dnes jsem přišel se stížností na probíhající rekonstrukci, 
revitalizaci vnitrobloku na náměstí Jana Nerudy, který není moc příjemný pro občany, jak pro mě, 
tak i pro ty, se kterými jsem se bavil kolem sebe.Mám tady malou předmluvu pro ty, co netuší co 
revitalizaci obnáší, takže je to oprava pozemní komunikace, rozšíření parkovišť, výměna osvětlení, 
úprava mobiliáře a podobně. Klasická rekonstrukce náměstí. Co tyhlety problémy mají společného 
je, že mají špatně rozvržené termíny a plánování, špatně použité technologie, na některých místech 
se propadá zámková dlažba, což je dost velký problém, má se použít lepší technologie, levná 
pracovní síla, někteří naši nepřizpůsobiví občané byli i vyhození z práce, protože nedělali svoji 
práci pořádně, což zdržuje projekt a není příjemné čekat po termínu klidně i 2, 3 týdny, než se 
projekt vůbec dokončí. Špatný systém, hlemýždí tempo práce, dlouhodobý nepořádek prach, to je 
asi všecko, s tím spojené problémy, mám tady vypsané problémy, které se týkají přímo těch 
různých etap, protože  byly 3,  etapa 1 byla minulý rok, etapa 2 se dokončuje, měla být v polovině 
tohohle měsíce hotová, samozřejmě není ještě 2 týdny po termínu a etapa 3 teďko probíhá, 
následně navazuje na etapu 2, etapa 1 nesla problémy typu zavření všech vchodů a omezení 
pohybu pro občany, což je nepříjemné, protože  poštovní služby se k nám nemohly dostat, nemohli 
jsme dostat třeba dopisy a podobně, protože naše zvonky jsou zepředu a nejsou vzadu. Uzavření 
veřejných prostorů na jaro, léto tím myslím na sezónu, tímto zamezení pohybu pro občany a pro 
trávení volného času, poté po necelém roce se propadla cesta, objevila se obrovská kaluž, což  tím 
narážím na špatné použité technologie a špatnou  kvalitu odvedené práce, za mě by třeba asfalt v 
ten moment dává větší smysl, taktéž jsme přišli i o značnou část chodníků, které měly být myslím 
si renovované a zmizet úplně místo místo toho, aby tam mohly vůbec projet a parkovat auta a ještě 
taky i docela příliš hodně lamp a příliš velké ostré osvětlení, které není příjemné v noci pro 
obyvatele nižších spodních pater, myslím prvního, druhého patra večer. Etapa 2 ta ovšem nese 
mnohem větší problémy pro občany, zase bohužel trvá extrémně dlouho, nesmysl plánovaní kdy se 
rozkopal kompletně celý dvůr, uzavřely se v podstatě zadní dveře a  byl nám odepřen vstup na celý 
dvůr, velká prašnost, dlouhodobý hluk, který přetrvává dodnes, protože se dodnes opravují 
problémy, které vznikly týden po tom, co projekt v podstatě skončil a špatně odvedená kvalita 
práce, kdy se pozemní komunikace - chodník propadl na dvou, třech místech, asi týden po tom co 
byla stavba otevřená, což jako mně přijde  nepřijatelné, z časti taktéž propadlá zem a propadla se 
hlína tam, kde byly betonové nášlapy, protože byla až špatně práce provedená a byla hodně 
uspěchaná a k tomuto problému vedlo zrušení odtokového systému, který byl součástí staré 
komunikace, tím pádem voda nemá kde odtékat a degraduje celý tenhleten projekt, který je skoro 
hotový, místo odtoku nebylo postaveno nic.  Kanály zůstaly na stejném místě, nebyl přidán žádný 
odtok a tím pádem voda se nemá kam dostávat, srážela se na konci ulice, protože celá Poruba je z 
kopce a náš dvůr není výjimkou, tím pádem to je problém i pro občany, protože domy kolem, 
bohužel tu vodu nacucávají do sebe, tím pádem může začít plesnivět a atp. když pršelo tak, když 
prší hodně, tak tam teče doslova řeka po celém chodníku, takže člověk se tam nemůže ani projít, 
aniž by měl mokré boty a nestíhá kanalizace prostě odvádět vodu pryč, a taky není možné, aby 
chodník, který tam byl přes 30 let odvedl mnohem lepší práci, než ten nedodělaný a taky to 
redukuje životnost zástavby, která je kolem. Další problém je vykácení zeleně, asi 30 % všechny 
velké stromy byly kompletně zrušeny, nepochopím, proč byly nahrazeny parkovištěm a betonovou 
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plochou, což podle mě docela agresivní pohled na věc, nepočítám zasazení malých stromů, které 
nic nezmůžou a kromě dekorace jsou v podstatě k ničemu a zeleň je potřeba, není možné, aby se 
vykácely 50 % voda a všech křovin a byly nahrazeny v podstatě jenom trávou. 
 
p. starostka - já vás poprosím, abyste se blížil ke konci, protože už překračujete čas pěti minut 
 
p. M. M. - jo, a taky problém se stejným osvětlením, občanům se nelíbí, jak tenhle projekt dopadl, 
absolutně vůbec nikdo s tím není spokojený i s tou kvalitou práce, i s tím co musíme poslouchat 
v podstatě 6 měsíců v kuse a pro mě jako člověka, který třeba studuje a měl prázdniny, nebylo 
příjemné vstávat v 7 hodin ráno, protože někdo dělal komunikaci. Jediný světlý bod je ten, že 
máme nový gril, a to je asi tak celé, děkuju za pozornost a snad si vezmete tu stížnost 
………………  
 
p. starostka - tak já vám děkuji za příspěvek, než předám slovo paní místostarostce Brodové, tak 
jenom velmi obecně. Pane kolego, já neznám stavbu, na které by nebyly problémy. Na každé 
stavbě i na Opavské, která byla opěvovaná ze všech stran, tramvajové trati, se potýkali s menšími a 
většími problémy a teď obecně vyjmenuju, problémy v projektech, problémy v sítích, které nebyly 
přesně zakresleny, problémy se stavebním materiálem, jeho dodávkami, problémy s lidmi, 
problémy s inflací, problémy se zvyšujícími se cenami a problémy s počasím, klimatickými 
podmínkami. Na každé stavbě, opravdu na každé, neznám stavbu, na které by problémy nebyly. 
To, že je každá stavba  provázena určitým hlukem, určitou prašností, to bez toho, bohužel udělat 
nejde a všichni se vždycky na stavbě snaží co nejvíce, aby tyto, dejme tomu, negativní externality 
byly sníženy na minimum, ale já vždycky říkám, že z vrtulníku ty opravy dělat jako se nedají, že 
vždycky to nese s sebou nějaké negativní externality, bezesporu nicméně troufnu si říct zase 
obecně rámcově celé to území, jak náměstí Nerudy uvnitř, tak ten vnitroblok, který v tuto chvíli 
rekonstruujeme, bylo dlouhodobě rozbité. My jsme dostávali od lidí celou řadu připomínek, já 
mám několik sama těchto připomínek v mailu, kde roky, desetiletí se tam nesáhlo na zpevněné 
plochy a podobně. Já chápu, chápu a rozumím lidem, kteří tam bydlí, že v určitou dobu s tím mají 
jisté problémy, jak s hlukem, tak prašností bezesporu a teď mluvím opět vždycky obecně, nicméně 
jsem přesvědčená o tom, že všechny tady tyto věci jsou dočasného charakteru, a pak mají prostě 
přínos pro lidi nicméně já nechám k jednotlivým těm podrobným věcem, které jste tady 
vyjmenoval jednu po druhé, některé jste i opakoval to komentovat paní místostarostku Brodovou a 
možná i pana vedoucího, kteří celou tu stavbu mají na starosti. 
 
Mgr. Brodová - dobrý den, pane kolego, já vám děkuju za ty podněty, pokusím se zareagovat na 
maximum toho co jste řekl, případně mě potom doplní pan vedoucí odboru investičního. V 
podstatě jsem chtěla začít obecně. Stejně jako, bohužel pokud děláte, ať už menší nebo větší 
rekonstrukci čehokoliv, neobejde se to bez hluku, neobejde se to bez prachu, prašnosti, neobejde se 
to ve  většině případů bez toho, že by  to mělo vliv na nějaké omezení pro lidi, kteří v té lokalitě 
bydlí, ať už jde o omezení dopravní, nebo to, které jste řekl. Ano, byly uzavřeny po určitou dobu 
vchody, protože tam probíhaly práce a bylo tam staveniště, a protože ty vchody byly uzavřeny, 
zároveň, tak jak jste tady uvedl, přišli jste, v uvozovkách o chodník, no to souvisí s tím, že na 
náměstí Nerudy na tom samotném, se prostě změnil ten koncept té komunikace a toho parkování 
na ní. Pokud bychom neudělali tu úpravu, která tam teď je výsledná, nebyli bysme schopni navýšit 
kapacitu parkování auta by i nadále parkovala tam, kde nemají, tak jak nemají, což je zdroj 
velkých nebo častých stížností, ať už těch, kteří nemají, kde parkovat, tak těch, kteří si pak stěžují, 
že auta parkují všude tam, kde nemají. Po dopravní stránce je náměstí Nerudy obytnou zónou, což 
znamená, že se jedná o společný dopravní prostor pro chodce i auta, proto tam nemusí být chodník. 
Je to společný dopravní prostor upravený legislativou, přednost v něm mají chodci. Pokud to 
automobilisté nerespektují, to je bohužel individuální nekázeň řidičů, to jaksi nelze asi úplně 
systémově  pořešit. Takže to je asi obecně a co se týče toho, co jste tady zmiňoval, že je tam 
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mnoho lamp, že je mnoho osvětlení, to se obávám, že já teď na to vám nejsem schopna zareagovat, 
jak dalece se navýšil počet přímo na náměstí Nerudy, nicméně si nemyslím, že by to bylo cokoliv 
jako dramatického. Zmínil jste ano v letošním roce proběhla v rámci reklamace v záruční době 
oprava toho povrchu, kdy, přestože v rámci stavby než samozřejmě to bylo dokončeno prováděly 
se  zkoušky únosnosti, které splnily veškeré požadované parametry, přesto  v některých místech 
došlo k propadu ty, jak jste správně řekl, letos byly na náš popud v rámci reklamace opraveny, to 
je k té etapě 1. K etapě 2, o které jste mluvil, to, že je rozkopaný dvůr, zase, že po určitou dobu 
byly  nebylo možno užívat zadní vchody, no to, bohužel souvisí. Zase je to totéž, prostě probíhá 
tam stavba,  je to staveniště, bez toho to nejde, víc k tomu asi moc není co říct, kde se teď aktuálně 
propadl chodník na dvou nebo třech místech, nejsem taky schopna vám na to zareagovat, nicméně 
některé ty věci, které jste zmínil, ano, souvisí s takovým silným deštěm, který byl zhruba před 14 
dny nebo třemi týdny, ukázalo nám to některé věci, některá dílčí opatření se tam ještě budou 
dodělávat, nicméně naše kroky vedly k tomu, aby vnitroblok a zejména ty zpevněné plochy, ať už 
se jedná o chodníky nebo o nově vzniklé parkoviště, mohly být užívány, což se děje a dodělávají 
se tam, respektive odstraňují se ještě ve stanovených termínech některé vady a nedodělky, které 
nebrání užívání  těch hlavních částí, to se bude týkat a týká se třeba i dodělání jemných terénních 
úprav a podobně to, že se vykácely stromy, no to zase souvisí s tím, že prostě ten koncept toho 
vnitrobloku je jiný a zase řeší, prostě reaguje na nějakou situaci  ohledně parkování, která prostě na 
prvním stavebním obvodu je. Samozřejmě stromy, které jsou vysazeny teď, jsou mladé stejně nové 
mladé stejně tak jako byly mladé kdysi stromy ty, které jsou potom větší, takže jsou tam zvoleny 
takové stromy, které by měly prostě ve městě přežít a měly by plnit tu funkci, samozřejmě je 
potřeba, aby  dorostly, tak jak jste byli zvyklí, nicméně znovu říkám je to o úpravě, řekněme, 
konceptu toho vnitrobloku, kdy část plochy je nově vyčleněna a navyšuje kapacitu parkování a 
zbylá plocha je upravena vlastně zelení s mobiliářem, prostě vnitroblok pro potřeby obyvatel 
domu, to je asi za mě všechno, doufám, že na nic zásadního jsem nezapomněla, jinak jsem si 
poznačila citaci vaši, že nikdo není s výsledkem spokojený, to se na mě nezlobte, to není pravda, já 
na té stavbě třeba osobně jsem několikrát za měsíc na obou etapách a věřte, že ne všechny reakce 
lidí jsou negativní, jsou možná tomu neuvěříte, ale jsou i pozitivní a pochvalné. 
 
p. starostka -  já ještě možná doplním, že my jsme se snažili vždycky informovat lidi vývěskou na 
jednotlivých vchodech, co se kdy bude dít, co se kdy plánuje, k čemu dochází, kde ty práce zrovna 
budou probíhat a podobně, což si myslím, že je taky celkem jako nadstandardní fungování obvodu, 
že to nebývá úplně standardní všude a jenom ještě poprosím o doplnění pana vedoucího Gajduška, 
který se účastní každého kontrolního dne, který nějak řeší  stav jednotlivosti, o kterých jste třeba 
hovořil a já jsem si jistá, že některé ty věci z vašeho pohledu mohou vypadat, tak jak vypadají, 
bezesporu já tam bydlet tak taky určitě na celou řadu věcí mám svůj názor, já vám rozumím, 
opravdu vám rozumím, nicméně někdy je potřeba vědět i ty informace z té druhé strany, proč se 
třeba něco v tu chvíli děje, jak se děje a vy můžete mít pohled nějaký a ve skutečnosti to má nějaké 
své opodstatnění, takže poprosím ještě než vám než vám teda dám slovo v reakci pana vedoucího 
investic pana Gajduška. 
 
Ing. Gajdušek - dobrý den, tak já jenom zkusím reagovat krátce, bylo hodně už řečeno, ale ještě 
jsem si poznačil některé věci, tzn. k tomu veřejnému osvětlení, že moc svítí, bylo navrženo dle 
platných norem prostě projektantem, nám nepřísluší zpochybňovat, jestli je to správně, jestli to 
svítí moc nebo málo, musíme se řídit platnými normami, které vlastně schvaluje například 
hygiena, potom k tomu, když tady před třemi týdny, jestli se nepletu, byl velký déšť, vlastně který 
byl přívalový, který tu oblast prověřil, došlo tam k některým věcem, které teď upravíme tak, aby v 
budoucnu k tomu nedocházelo, ale na druhou stranu jsme prověřili, například svody, které v tom 
místě, které tam bylo nejvíc vody tak jsme zjistili, že prostě to neodtéká, takže vlastník objektu, 
který není městský obvod Poruba, tak prostě mu to nefungovalo, takže oni teď čistí, nebo ten 
nejkritičtější svod byl vyčištěn, aspoň takovou  informaci jsem včera dostal po dovolené a vím, 
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že teď pracují i v té třetí etapě na tom, aby vyčistili tady ty svody tak, řekněme, že i díky této 
investiční akci se dělají jiné. Nevím, jestli teda bylo odpovězeno všechno, možná bych ještě 
doplnil potom co se ještě budete chtít zeptat, takže zatím děkuju. 
 
p. starostka - takže vy jste ještě chtěl něco doplnit, tak prosím, ano, prosím, ať je to na záznamu, 
nicméně já jenom, že to není diskuse, jo, je to o tom, že vy vznesete podnět a my odpovíme a pak 
už dál diskuse nepokračuje, já spíš možná pokud opravdu chcete ty věci dopodrobna vysvětlit, tak 
vás spíš odkážu na to, abyste nás navštívil, my  vás rádi těmi věcmi provedeme, tak jenom ať tady 
dnes nezabředáváme do nějakých dalších detailů. Bezesporu opravdu vám velmi rádi ukážeme 
projekt,  můžeme si to projít v terénu a ukázat ty  jednotlivosti. 
 
p. M.M. -  v pohodě, já chci jenom reagovat na 2 věci jakoby odpověď na to, že současný stav je, 
ano to jako s tím počítám, ale dá se to eliminovat využitím jinačích technologií než byly použity, 
tak to je k mé otázce odpověď k tomu 
 
p. starostka - pardon, jaké byste myslel, já se musím opravdu zeptat 
 
p. M.M. - já bych třeba vyměnil zámkovou dlažbu za asfalt pod auta, protože pak jakoby zámková 
dlažba se potom propadne a pak se znovu spravuje, my jsme měli zavřené 2 vchody potom 
 
p. starostka - no podívejte se, zámková dlažba se používá tam, kde je potřeba ji rychle rozebrat, 
například nad sítěmi, kde my potřebujeme rychlou reakci, pakliže tam nalijete asfalt, tak s tím nic 
nenaděláte, musí  rozkopat celou cestu, například, to jsou jako základní věci, které jsou a základní 
principy a ta druhá věc, pardon já jsem vám skočila do řeči 
 
p. M.M. – s těma vylepenýma jakoby informacema na dveřích, tak ty byly do dvou týdnů pryč, 
nebo do měsíce, zmizely pryč z našich dveří a už tam nebyly, takže lidé o tom nemohli si přečíst, 
pokud si vyloženě nešly na stránky třeba radnice a zjistili si něco o projektu, tak si nemohli nic 
přečíst, to není vaše  chyba, jenom konstatuju, 
 
p. starostka – rozumím, děkuji, nicméně znovu vám nabízím, abychom tedy znova neprojížděli 
jednotlivé jednotlivé jednotlivosti, určitě najdete na stránkách kontakt na paní místostarostku, jestli 
počkáte do přestávky, ona vám je předá,  můžeme si projít jednotlivosti i jak to tam bude třeba 
fungovat, že tam budou komunitní zahrádky atd., gril, tak to jste třeba zrovna ocenil, že je to fajn, 
že tam bude gril a takové další věci a myslím si, že když ten pohled dostanete i z druhé strany, tak 
si třeba uděláte obrázek o tom malinko jiný, takže vám děkuju 
 
p. M.M. - taky děkuju za slovo 
 
p. starostka - tak poprosím druhého přihlášeného do diskuse, a to je tam pan J. M., bude diskutovat 
na téma Práce zastupitelstva městského obvodu Poruba, pojďte pane M. prosím, tady máme krásný 
nový pultík na popud minule p.Č., škoda, že dneska nedorazil, mohlo se mu tady dneska u nás 
líbit, u pultíku, tak máte slovo, pane M. 
 
p.J.M. - dobrý den, paní starostko, dobrý den, dámy a pánové, většinou asi slýcháte od občanů 
kritiku, já jsem tady spíš, abych vás pochválíl, já jsem vám chtěl poděkovat, protože za vaší práci, 
protože myslím si, že spousta lidí dovede kritizovat, ale nedovede ocenit, co pro ně děláte každý z 
vás a jsem rád, jsem rád, že žiju v Porubě a říkám to každému, jsem hrdý Poruban, doufám, že 
takhle v téhle shodě budete i po volbách, že budete napříč politickým spektrem pracovat pro 
Porubu, děkuju vám všem 
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p. starostka - já vám moc děkuju, pane M., chtěla bych vám poděkovat za vaši spolupráci 
s obvodem, o to, jak se třeba staráte o knihobudky, jak se zajímáte o veřejné dění, není to běžné, 
opravdu to není běžné, připadá mi, že lidi čím dál tím méně se starají o své okolí a chtějí udělat 
třeba něco navíc, takže za to patří díky i vám, opravdu, vážíme si toho. Tak třetí diskutující je pan 
D.K. – Dotazník pro zastupitele, máme ho tady?, máme, pojďte, prosím, k mikrofonu. 
 
p. D.K. - děkuju za slovo, vážená paní starostko, vážení členové rady, vážené  paní zastupitelky, 
vážení pánové zastupitelé, jak už jste tady slyšeli výtky vůči vám, chválu, já jsem přišel s prosbou. 
Bude to velice rychle, studuju Masarykovu univerzitu v Brně, konkrétně obor politologii a dělám 
dotazníkové šetření na téma slučování městských obvodů v Ostravě, konkrétně slučování 
městských obvodů Poruby a Pustkovce, kde zkoumám, jak názory lidí na tuhle problematiku, tak 
také zvolených zástupců, tedy vás, zastupitelů a chtěl jsem se vás zeptat a požádat vás, zda byste 
nemohli vyplnit tenhle krátký dotazník. Ti, kteří ještě ho nemají, sedět tam u stolku registrace a 
ještě se táži paní starostky, jestli si to tady můžu projít a oslovit zastupitele, kteří ještě tento 
dotazník nedostali. 
 
p. starostka - y já si myslím, že určitě dneska jsme možná vstřícnější než kdy jindy, protože máme 
poslední zastupitelstvo, já se jenom zeptám, jestli mohu, byl jste i na pustkoveckém zastupitelstvu? 
 
p. D.K. - pustkovecké zastupitelstvo jsem ještě nenavštívil, mají poslední zasedání 19. září v 16.00, 
takže na tohle datum se tam chystám se stejným dotazníkem, pouze tam budou změny v jiných 
otázkách, tedy za které strany byli dotyční zastupitelé zvoleni a bude tam vyhozená otázka číslo 4 
ve znění, ze kterého porubského obvodu pochází. 
 
p. starostka - já vám přeji hodně štěstí na pustkoveckém zastupitelstvu, tady někteří se usmívají, 
není to kvůli vám, ale ví znají kontext všech těchto věcí tak proto se usmívají, takže opravdu 
doufám, že to vezmou konstruktivně, tady zastupitelé určitě také, takže děkujeme 
 
p. D.K. - já taky děkuju, jenom ještě bych chtěl říct, že tato práce nebude použita k žádným 
politickým účelům nebo nějaké kampani, opravdu bude to jenom k výzkumné práci na univerzitě a 
závěrem jenom dovolte říct, že děkuji za vaši práci pro obvod a všem zastupitelům, kteří obhajují 
svůj mandát přeji hodně štěstí ve volbách. 
 
p. starostka – děkujeme, s technickou se hlásí pan zastupitel Gajdáček 
 
p. Gajdáček - já bych jenom doporučoval, pokud přijde s otázkou do Pustkovce se slučováním 
obvodu s Porubou, aby si s sebou vzal ochranku 
 
p. starostka – ano, i tam mířil můj dotaz, který jsem položila před chviličkou, děkuji za doplnění a 
máme tady poslední 2 přihlášky do diskuse. Obě podal pan J.Š., první téma je Kultura národa a 
druhé Politická kultura. Čím chcete začít, pane Š., tou politickou kulturou, pojďte na to. 
 
p. J.Š. - dobrý den, paní starostko, dobrý den, vážení zastupitelé, dámy a pánové, já jsem minule 
diskutoval na téma co spáchal pan  Dekický. Budu v tom nyní pokračovat, a to z toho důvodu, že 
ani jsem se nenadál, ze zastupitelstva jsem přišel domů a už jsem to slyšel znovu v médiích, že 
paní Jakubcová byla vyšoupnuta i z té druhé funkce, takže vážený pane Dekický, vy nemáte  nic  
společného,co se týká názvu strany, ve které jste, s rasismem, fašismem, nacismem, máte 
Občanská demokratická strana, tudíž jako občan byste se měl chovat jako demokraticky a ne tím 
způsobem, jak jste se choval, protože toto je za hranicí a hodně za hranicí a jak jsem to nazval 
minule prasárna politická, tak doopravdy politická prasárna to je a co se týká vás, vaší osoby, vy 
kandidujete znovu a už se cítíte na židličce paní starostky Vilamové to, že se to tak šíří lavinovitě, 
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to taky není pěkné, protože zajíci se počítají až  po honu, na to si, to si zapamatujte, zajíci až  po 
honu a další, co se týká vůbec chování vašeho, tak nemá nic společného doopravdy s tou 
demokracií, a proto já bych vám navrhoval, abyste se vůbec, co se týká voleb do komunálu, abyste 
se vzdal. Budu pokračovat dál, jednak při vašem vzdělání, které není mimořádné, máte jenom 
maturitu a …………, politika není o kariéře, politika je o práci pro občany, pro město, pro obec, 
pro stát, takže toto si všechno zapamatujte, až se to naučíte, tak vstupte do politiky, jinak tam 
doopravdy nemáte co dělat, protože vše, váš gympl, to je jenom příprava na vysokou školu, nic víc 
a mě překvapilo, když toto minule skončilo, jak jste si pochodoval jako páv tam nahoře, až jsem se 
podivoval, ale zapomněl jste, že jste ztratil tu největší ozdobu toho páva, ocas a z toho páva nebo 
z toho ptáka se stal prachpodivný pák, pták, takže k vám tady tohleto a já na té myšlence trvám a 
doopravdy se do politiky nehodíte, odejděte, takže to by bylo k té  politické kultuře a navážu na 
kultura národa, kultura národa to souvisí i s panem Dekickým jak silně prosazuje tu Ukrajinu, 
jenomže rozdíl mezi Českou republikou a Ukrajinou je velký. Česká republika je demokratická 
země, Ukrajina s demokracií nemá vůbec nic společného, to si musíte uvědomit. Já vám řeknu 
příhodu. 30. srpna 1999 jsem dostal přemístěnku do ……… Štětí, pracoval jsem tam jako 
bezpečák, v září, hned počátkem září jsme tam dostali asi tak no větší počet Ukrajinců, byli to 
skromní a pokorní hoši, velmi pracovití a velmi slušní, jen za krátkou dobu někteří potřebovali jet 
domů, protože už tady byli dlouho, tak přišli za mnou, jestli bych jim nezjistil autobus, který jede 
směr Ukrajina, já jsem říkal, že se pokusím. Tak jsem se obrátil na kolegyni, kolegyně to 
zjišťovala a já jsem se jich otázal, proč autobusem a ne vlakem a oni mi říkají, je to těžké na 
polsko-ukrajinské hranici nastoupí mafie,  fašisti – eto fašisti, zkazali a seberou nám peníze, 
seberou nám, co jsme pro rodinu nakoupili, a když to nedáme, tak nás dokopou, a tak dál. Já jsem 
se jich otázal, co policie, ani to že,  tak my jsme se spřátelili s takovouto zemí a co se týká války, 
tak to není ukrajinsko-ruská válka, ale to je rusko americká válka, protože Amerika je přímým 
účastníkem vojny, do 24. února tam měla instruktory specialisty vojenské až pak tam přišlo k boji, 
k napadení, údajně to byla speciální vojenská akce, a taky se jim to vyplatilo, vyhrabali tam 
obrovský obrovský komplex laboratoří, které pracovaly, jak vojensky i co, prosím vás nejsu 
blázen, jak se vám to nelíbí, tak toto jo, takže si zvažme, kam jsme se s tím dostali. Přišla teďko 
chudoba de facto na nás, rapidní inflace je a kam ještě dopadneme, jenom z toho důvodu, že si 
někdo zamanul tady tuto akci. Já vám děkuji za pozornost a prosím za to písemnou odpověď. 
 
p. starostka -  děkuji pane Š., prosím, zachovejme nějakou elementární slušnost, už se můžete 
vrátit, potřebuji vás trošku dostat od mikrofonu, ať už neskáčete dále do řeči, omlouvám se, no 
dobře, nechejme reagovat pana místostarostu Dekického. 
 
p. Dekický - pane Š., vy jste pravidelný účastník porubských zastupitelstev a upřímně-  dlouhé 
roky jsem se vždycky těšil s čím přijdete, protože jsem vás měl jako člověka, který se o Porubu 
stará, chodí kolem s otevřenýma očima, nevím, co se stalo, ale dnešním výstupem jste potvrdil, že 
se z vás stal hulvát a já vám tu radost, že bych nekandidoval, neudělám. 
 
p. starostka - tak děkuji za reakci, pane Š. a vás poprosím už o klid, protože budeme jednat dál, já 
už teda nemám další přihlášky do diskuse, hlásí se pan zastupitel Nespěšný 
 
Ing. Bc. Nespěšný -  dobré odpoledne, paní starostko, já nevím, jestli to sem úplně patří, ale říkala 
jste, že podněty občanů, takže mě oslovil občan pan H. B., který je nájemcem restaurace U plného 
sudu na náměstí Václava Vacka, kde byla zřízena taková pěkná květinová nebo zahrádka z lučního 
kvítí, jestli víte o čem mluvím, pan B. jako nájemce restaurace si postěžoval, že přerostlá zahrádka 
k sobě láká krysy, které se mu stěhujou do objektu a předpokládám, že se stěhujou i na druhou 
stranu, tzn. do zdravotního střediska a poprosil mě nebo požádal mě, jestli bych nemohl požádat 
odpovědné lidi o pomoc, protože už ta míra únosnosti už je hodně vysoko, takže bych chtěl moc 
poprosit, jestli by ta zahrádka, já netuším, jak se to řeší, jestli se to musí sekat, nebo jestli se to 
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nějak deratizuje, opravdu nevím, ale jenom tlumočím, prosím, stesk pana B. k té květinové 
zahrádce, luční kvítí. 
 
p. starostka -  určitě teď pan vedoucí Janků slyšel tento podnět, já teda musím říct, že o tom slyším 
poprvé, možná pan vedoucí mě, jako poprvé ve smyslu, že by květinové louky lákaly krysy, že 
jinde jsme se s tím nepotkali, nicméně my to prověříme, podíváme se na to a samozřejmě budeme 
to řešit. Děkujeme za podnět. Tak my jsme tedy vyčerpali další bod a to je Diskuse občanů a 
můžeme tedy směle přejít na jednotlivé projednávané materiály. 
 
materiál č. 1 - Nabídka předkupního práva - garáž na pozemku p. č. 2329, ulice Lvovská 
 
p. starostka - tak já se ptám, zdali má někdo nějaké dotazy či připomínky k materiálu číslo 1, 
pakliže nikdo nemá, poprosím o hlasování 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 321/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 2 - Nabídka předkupního práva - garáž na pozemku p. č. 2358/19, ulice 
Lvovská 
 
p. starostka - otevírám diskusi k materiálu, uzavírám diskusi, pojďme, prosím, hlasovat  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 322/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 3 - Nabytí stavby č. p. 6150 v k. ú. Poruba 
 
p. starostka - otevírám diskusi k materiálu, hlásí se pan místostarosta Dekický 
 
p. Dekický - vážené kolegyně, vážení kolegové, v materiálu není uvedena kupní cena, a to z toho 
důvodu, že znalecký posudek, který stanovil kupní cenu, byl doručen až poté co byly odevzdány 
materiály zastupitelům, ten znalecký posudek máte na úložišti, jak jsme ho dostali, tak jsme vám 
tam nahráli, takže z toho znaleckého posudku vychází kupní cena, kterou bych chtěl navrhnout do 
usnesení, a to 320 000 Kč 
 
p. starostka - tak děkuji za doplnění a nikdo další se do diskuse nehlásí, takže uzavírám diskusi, 
pojďme, prosím, hlasovat  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 323/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 4 - Prodej a zřízení služebnosti k částem pozemku p. č. 1077 v k. ú. Poruba, 
obec Ostrava 
 
p. starostka - otevírám diskusi k materiálu, uzavírám diskusi, pojďme, prosím, hlasovat  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 36 
hlasy, 3 členové se zdrželi hlasování, l nehlasoval  /36:0:3/ - usn.č. 324/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 5 - Stanovisko ke směně pozemků p. č. 2173/1 v k. ú. Poruba-sever, obec 
Ostrava, za pozemek ve vlastnictví fyzické osoby 
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p. starostka -  otevírám diskusi k materiálu, uzavírám diskusi, pojďme, prosím, hlasovat  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 325/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 6 - Poskytnutí zápůjček ze sociálního fondu 
 
p. starostka - otevírám diskusi k materiálu, uzavírám diskusi, pojďme, prosím, hlasovat  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 326/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 7 - Vyhodnocení výběrového řízení na udělení dotace pro rok 2022 - program 
„Ostatní“ - Komise pro rozvoj kultury Rady městského obvodu Poruba pro Zastupitelstvo 
městského obvodu Poruba 
 
p. starostka - otevírám diskusi, uzavírám diskusi, poprosím o hlasování  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 327/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 8 - Zásady pro poskytování dotací 
 
p. starostka - otevírám diskusi, nikdo se do diskuse nehlásí, uzavírám tedy diskusi a poprosím vás 
o hlasování  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 40 
hlasy /40:0:0/ - usn.č. 328/ZMOb1822/22. 
 
materiál číslo 9 - Kontrola plnění usnesení 
 
p. starostka - otevírám diskusi k materiálu, uzavírám diskusi, pojďme, prosím, hlasovat  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 39 
hlasy, 1 člen nehlasoval /39:0:0/ - usn.č. 329/ZMOb1822/22. 
 
p. starostka -  tak já tedy konstatuji, že jsme vyčerpali řádný blok materiálů a přecházíme na další 
bod našeho programu, a to je Diskuse členů zastupitelstva městského obvodu Poruba. Hlásí se 
paní zastupitelka Jakubcová. 
 
Bc. Valder Jakubcová - tak ještě jednou krásný den všem a já bych teda ráda poděkovala paní 
starostce, že jsem nemohla předložit ty své materiály, ale nevadí, jsem ráda, že zastupitelstvo se 
teda takovýmto způsobem k takto vážným věcem postavilo,  takže když to shrnu, děti v Jemenu 
jsou asi něco jiného než ostatní, děti porubské také, protože v dnešní době, kdy náš slepenec v čele 
s ODS tady dělá takové věci, jakože momentálně inflace je více jak 17 %, zadluženost se zvyšuje 
atd., lidé, statisíce lidí jsou, přes 100 000 lidí bylo na Václavském náměstí a protestovali proti této 
vládě, protože nic nedělá, tak porubské zastupitelstvo to taky nezajímá tito lidé a nakonec je 
nezajímá ani to jako zřizovatele příspěvkových organizací, že tato vláda vymyslela tuto šílenost, 
což je ta připravená vyhláška, která bude stanovovat zvláštní pravidla pro vytápění a dodávky teplé 
vody. Kdyby jste se podívali do té přílohy, umíte si představit malé děti, které budou 45 minut v 
kuse sedět 18, 19 stupňů, na chodbě budou mít 15, aby se ohřály, umíte si to vůbec představit co 
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bude?, kolik bude nemocí?, kolik bude paragrafů a naopak to ještě více zatíží celý systém. Já 
vůbec nechápu tuto vládu co dělá, já mám totiž pocit, že naše vláda má nějakou soutěž, kdo 
vymyslí větší blbost a nebo kdo víc naštve obyvatele. Nám se naplnil Václavák, já se divím 
dokonce i tady sedícím anařům, že si to aspoň trošku nepromysleli, protože jsme mohli aspoň jako 
zastupitelstvo a zřizovatelé příspěvkových organizací dát vědět, že tato věc je prostě nesmysl a 
paní Pekarová ty dva její svetry, to už vůbec. Dále Poruba, protože je to součást Ostravy, víte tady 
byl 14 dní zpátky předseda ANO Andrej Babiš. Já jsem si dala tu práci a přišla jsem se na něj 
podívat, a dokonce jsem si šla s ním popovídat a paní starostko, ani mně nemusíte zastavovat, patří 
to tam, voda patří i do Poruby, voda, kterou pan Macura, primátor a dalším strany, jako je 
Ostravák, ODS, lidovci a podobně, dalších 10 let prodat Francouzům a já jsem si tak četla ty 
volební programy všech stran, třeba i Pirátů a podobně, kteří vlastně říkali, že jsou proti tomu, že 
voda má patřit nám atd. a tak to mě nedalo a zašla jsem za panem Babišem přímo a radši jsem si to 
i nahrála samozřejmě celé video a zeptala jsem se ho jaký má na tento na toto téma názor. On mně 
řekl, že tam mluvil o tom, jak ty pravičáci prodali vodu Francouzům, jak, jak prostě to tady 
všechno rozkradli v těch devadesátkách odesáci a ostatní, mluvil tam pěkně plamenně, tak jsem 
mu říkala, že jsem ho velice dobře poslouchala a že by mě teda zajímalo, když tam představil ty 
svoje kandidáty, jak je možné, že právě primátor za ANO, protože ostatní strany se nedivím ty jako 
absolutně si nemyslím, že úplně dělají něco pro lidi, tak jak je možný, že to chce prodloužit tu 
smlouvu, která je absolutně nevýhodná pro nás, no a pan Babiš mi řekl, že ano, má koncepci přímo 
na výkup vody, že nechápe, jak to, že to Ostrava ještě nevykoupila, a dokonce  on i řekl, že kdyby 
bylo na něm, tak už tu vodu dávno vykoupil a že by rád, že se zeptá pana Macury a dá mi teda 
vědět. Já si myslím, že většina z nás ví a není tak naivní, že většina v Ostravě se o politiku zajímá, 
všichni ví, kdo je pan Babiš, když půjdete tady  na cestu, tak možná nebudou vědět, že máme paní 
starostku a ani dokonce 2/3 Ostraváků ani neví, kdo je primátorem, bohužel to tak je, my se o to 
zajímáme tak víme, ale 2/3 neví a 2/3 vědí, kdo je Babiš. Babiš říká úplně něco jiného než říká 
naše vedení města a vy jste všichni to tady odsouhlasili a teď se nebudu zabývat těma ostatníma 
stranama, Ostravák, lidovci, odesáci, ale zabývám se anem a je mi to divný, že teda pan Babiš říká 
úplně něco jiného diametrálně než naše vedení. Toť vše. Děkuji. 
 
p. starostka - děkuji za příspěvek, přemýšlím, jak na něho mám reagovat, víte ono se často stává, 
že pakliže člověk nemá velmi podrobné informace o dané problematice, tak na to má náhled pouze 
z dálky a z jakéhosi nadhledu. Problematika vody je opravdu velmi složitá problematika, která 
nelze shrnout větou, cituji, pan Macura chce prodat vodu Francouzům, cituji z toho, co jste teď 
řekla. Už ta věta je lživá. Už ta 1 jediná věta, kterou jste shrnula celou problematiku, je prostě 
lžívá, já ji neumím jinak nazvat, takže to, že se dozvíte něco jiného na ulici nebo má na to nějaký 
názor obecný, je věc, která se prostě může stát a nicméně už dál se k té problematice vyjadřovat 
nebudu. My jsme na toto téma vedli diskusi na jednom z minulých zastupitelstev a myslím si, že to 
patří především na platformu zastupitelstva města, když už. Já vám děkuji i za ten začátek toho 
vašeho příspěvku a myslím si, že všichni co tady sedíme dneska, jsme dnes nezmáčkli to tlačítko, 
buď se zdržel nebo byl proti těm vašim třem bodům, které jste navrhovala na program ne z toho 
důvodu, že by to nebyla složitá a těžká problematika, to si myslím, že každý, kdo tady v tom sále 
sedí, tak si uvědomuje, že ty problematiky jsou složité a že tady jsou a že existujou, nicméně právě 
proto, že jsou tak složité a že k nim je potřeba nastudovat celou řadu dalších věcí, zvážit další 
parametry, tak prostě patří na předjednání nějakou jinou platformou, je škoda, znovu zopakuji, že 
jste to neotevřela na jedné z pracovních komisí, popřípadě, že jste nenavštívila radu nebo nebo 
prostě nevyvolala jednání s kýmkoliv z nás a my jsme mohli přenést tuto problematiku dál, proto, 
takže není to o tom, že by se porubské zastupitelstvo o tuto záležitost nezajímalo nebo nám to bylo 
jedno, to je, prosím, velká jako zkratka k tomu vždycky, když se něco nedostane na program, tak 
to většinou někteří dementují tak, že prostě to nezajímá, shodili to ze stolu. To tak prostě není, 
jako problém a ty, které by se měly řešit je celá škála, my jako úplně teď, když to řeknu možná 
trošku nadneseně, nemůžeme ve všem spasit svět a řešíme problematiky, které nám přísluší, 
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nicméně znovu opakuju, není to o tom, že bychom se o to nezajímali, nebo to chtěli bagatelizovat, 
nebo to pro nás nebyla problematika, kterou bychom se nechtěli zabývat, jenom pro vysvětlení. 
Tak hlásí se ještě s technickou paní Valder Jakubcová. 
 
Bc. Valder Jakubcová – jenom k tomu rozhovoru s panem Babišem, já jsem tam …………, že 
chcete prodloužit tu smlouvu na 10 let, která je absolutně nevýhodná a druhá věc, nemyslím si, že 
je tak složité si tady během chvilky uvědomit, že je nějaká obrovská humanitární krize v Jemenu a 
máte tam dokonce UNICEF, všechno, projekt, všechno, nevím co na tom bylo tak složitý, abyste o 
tom museli dlouho dlouhosáhle řešit na komisích, druhá věc, v dnešní době, paní starostko, já se  
asi bavím s jinýma lidma z jiné sociální skupiny často, ti, kteří jsou opravdu na tom strašně špatně, 
čím dál hůř, jestli víte potraviny, všecko šlo 2× nahoru, lidé nemají na nic, ty děti si zaslouží, aby 
si mohli hrát volnočasové aktivity nebo aby mohli do těch kroužků chodit a ti jejich rodiče na to 
nemají a bude to čím dál horší, my to všichni víme, co se bude dít, to taky není, myslím si že 
složitý pro nás všechny tady co se politikou zabýváme, abysme těm dětem přispěli aspoň na to, na 
ten volný čas, vy to chcete zase řešit přes nějaké komise a podobně, já se dotacemi zabývám, 
myslím si, že dotační program není tak složitý, abyste ho za 30 dnů s tolika úředníky jaké tady 
máte na úřadě nezvládli a třetí věc, ta je jasná. Všichni to víme, jestli ANO má pocit, že nebudeme 
řešit nějaké dlouhé ty, že tenhle nesmysl, to co chce Ministerstvo průmyslu a obchodu tu vyhlášku 
udělat, že nám tady budou mrznout v DPS lidi atp., tak to taky asi není na dlouhé rozhodování, 
vždyť se to s tím všichni zabýváme, já jsem to vzala dneska bohužel, myslela jsem si, že 
zastupitelstvo se o tom trošku aspoň zamyslí, v tu chvíli všichni o tom vědí, ale když teda 
potřebujete tu byrokracii navíc, aby to šlo komisema, radama a podobně, přitom zastupitelstvo 
může rozhodnout o čemkoliv, bohužel, ale myslím si, že v určitých chvílích je to zbytečná časová 
prodleva v tak závažných věcech, děkuji. 
 
p. starostka - taky děkuji, hlásí se pan zastupitel Kubín 
 
Mgr. Kubín -  děkuji za slovo paní starostko, přeji dobrý den, dobré odpoledne všem v sále, je to 
pravděpodobně moje poslední vystoupení, protože nekandiduju  a naše současná nebo dnešní 
schůze se chýlí ke konci, takže tímto bych chtěl všem tady poděkovat, s kým jsem spolupracoval a 
s kým jsme pracovali s většími či menšími úspěchy nebo s většími či menšími sympatiemi, tak už 
to v životě bývá, dovolte mi jenom poslední poznámku a to je poznámka k vodě kdy, kdy jednou 
tady a od října na každém zastupitelstvu města se snažím paní starostko ne zvrátit vaše rozhodnutí 
o tom, že podepíšete desetiletou smlouvu s firmou Veolia, ale kdy se snažím to rozhodnutí přenést 
na veřejnou diskusi, na veřejnou diskusi za přítomnosti odborníků, za přítomnosti lidí z města, 
protože každý člověk, každý občan tohoto města potřebuje vodu. Je to 1 ze základních surovin, 
která nikdy neměla být prodána a můžeme se bavit o vodě nebo se můžeme bavit o servisu k té 
vodě, je to úplně jedno, protože ty peníze, které jdou do zahraničí si myslím, že ty peníze by měly 
zůstávat prvotně tady v Ostravě, tzn. byl jsem z několika bodů rozčarován co jsme, co jsme za ty 4 
roky projednávali, ale asi jedno z největších zklamání je, že hnutí ANO a celá koalice nebyla 
vůbec ochotna diskutovat o tak stěžejní věci jako je budoucnost distribuce a vůbec budoucnost 
vodárenství v Ostravě, prostě jste rozhodli od zeleného stolu, řekli jste, že rozhodla rada, rada o 
tom jednala 48 sekund, rozhodla s argumentem, že lidé tomu nerozumí, no tak chtěl bych vidět, 
kolik těch radních  té distribuci té vody, vůbec tomu vodárenství, rozumí, myslím si že ten můj 
požadavek, aby se k této věci konalo veřejné zastupitelstvo s jedním jediným bodem a s tím 
bodem, který jsem navrhoval od října každý každý měsíc, každý měsíc, jste  ze mě dělali nevím 
co, vždy jste to odmítli, až když jste odmítli veřejnou diskusi, a to je pro mě největší politické 
zklamání tedy, jak v Porubě, tak na město Ostrava a proti tomu veřejnému projednávání hlasovaly 
ve směs téměř všechny strany kromě komunistů a kromě možná sociální demokraté jestli dobře 
pamatuju, takže to je asi moje poslední slovo a  ještě jednou díky za spolupráci. 
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p. starostka - děkuji za poslední slovo, trochu si protiřečíte, protože nevím, proč je to pro vás 
zklamání v Porubě, vy jste nikdy nic takového v Porubě nenavrhnul,  máte pane Kubíne trošku 
smůlu, že já na tom zastupitelstvu města sedím a já jsem poslouchala ty hodinové diskuse na X 
zastupitelstev v obvodě. Ze všech stran, které se vám to snažili vysvětlit, nejenom příslušný gesční 
odbor, tak rada města, pan primátor, opravdu velmi trpělivě jednotlivé ty záležitosti po sobě, byly 
to opravdu mnohahodinové diskuse o této problematice, ano, máte pravdu, vždycky, když jste 
navrhl veřejnou debatu, ta byla odmítnuta, to máte pravdu, nicméně není pravda, že by se této 
problematice na zastupitelstvu města nevěnovala dostatečná pozornost, opravdu ze všech různých 
úhlů pohledu zpracovávaly se materiály, analýzy, podklady a další věci, nicméně já už do toho 
nechci zabředávat do podrobností, zase bychom to vedli znovu. Chtěla jsem jen uvést na pravou 
míru to, že vy jste velmi zkratkovitě řekl, že o tom rada města rozhodla za 45 nebo 48 nebo kolik 
jste říkal vteřin, to jsem potřela doplnit, aby to tak skutečně  bylo, protože já na zastupitelstvu 
města sedím a poslouchám tam ty debaty mnohahodinové, někdy se mi zdá, že se tam točí v kruhu, 
protože na tutéž otázku se odpovídá stále tou samou odpovědí, někdy prostě 1 strana neposlouchá 
tu druhou atd. takže už nebudu opravdu do tohoto tématu dál zabředávat. Hlásí se ještě s 
technickou pan Kubín. 
 
Mgr. Kubín -  tak jen krátká reakce ad 1), možná, že mám jako špatnou paměť, ale mám celkem 
pod kontrolou, to co říkám, myslím si že, že jsem to navrhoval i tady v Porubě, tzn., tj. první 
poznámka, vy jste řekla, že jsem to tady nenavrhoval, tak to si myslím, že jste se spletla ad 2), 
člověk se občas točí v kruhu, když ten druhý mu stále říká, že červená je modrá a modrá je bílá, tak 
mi nic nezbývá, než tyto věci opakovat a já se prostě v životě tady s tím, když mi někdo tvrdí něco, 
co je ve skutečnosti jiné, tak se s tím nikdy nemíním smířit a poslední poznámka, nikdy to nebylo 
založené ty diskuse na  věcných argumentech, ostatně, když jste si pozvali firmu, která dělala ten 
rozbor, který vyšel tak jak vyšel, tak byl panem primátorem celkem celkem velice tvrdě odejit ten 
člověk, protože nebyl schopen mluvit moc k tématu, takže pro mě pro mě ta věc je jasná, je to věc 
jasná a ty debaty z vaší strany, řekněme na tom městě, nebyly podloženy věcnými argumenty, byly 
podloženy pouze pouze pro mě pseudoargumenty a už mlčím, děkuji. 
 
p. starostka - já jsem teda se rychle podívala na kolegy, protože moje paměť už je taky děravá, 
každým rokem je to horší a horší, to jistě známe asi všichni, nicméně kolegové taky na mě tak jako 
se dívali, že si nepamatujou, že byste něco takového navrhoval, ale to je jedno, já se omlouvám 
pakliže předem, jestli to tak bylo někdy v minulosti, ale o to se asi nepřeme, já dám slovo panu 
zastupiteli Gajdáčkovi 
 
p. Gajdáček - děkuji za slovo, taky nevím, jestli to není moje poslední zastupitelstvo, takže vážení 
zastupitelé, v Porubě žiji víc jak 40 let, za tu dobu jsem prožil mnohé, jak do roku 89, tak jsem 
zažil i prosinec 89 v tomto sále, kdy lidé nám tady z těch ochozů co jsou kolem na nás nadávali, 
plivali na nás, prostě řvali na nás, to nás bylo tenkrát tady víc jak 160 zastupitelů, zastupitelstva 
před rokem 89 vždy byly konkrétně zaměřeny na problematiku obvodu, ale to někdy možná příště, 
zažil jsem jednání zastupitelstev i po  roce 89, mnohdy jsme se tady hádali do krve, nadávali jsme 
si, ale vždy to byl většinou souboj myšlenek, názorů, mnohdy ideologie, ale nikdy nikdo z nás se 
nesnížil k takové prasárně, a tady souhlasím s panem Š., jako udělal pan Dekický, že podal trestní 
oznámení  jako zastupitel na jinou zastupitelku, kdy pod smyšlenou záminkou nějakého dobrého 
jména, nebo jak jsem to pochopil, které nakonec vedlo k odvoláni naší členky z funkce předsedy 
kontrolního výboru, to byla  skutečně prasárna, nicméně paní starostko v rozhovoru s vámi jsem 
nabyl dojmu, že s tím nechcete mít nic společného, že to PR akce pana Dekického, jaké bylo mé 
překvapeni, když jsem na červnovém programu zastupitelstva tento bod hned jako 1. našel jako v 
řádném pořadu jednání a ke schválení zastupitelstvu. Čekal jsem, že teda to bude nějak doplněno 
nebo jako přínos, ale že to bude už předjednáno předem, tak si dovolím tvrdit, že ta prasárna, která 
byla provedena, padá i na hlavu ostatních klubů, nejenom klubu ODS, ale  klubu Pirátů, lidovců a 
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bohužel i na klub ANO. Nemůžu si pomoct, ale ta hysterie, která kolem toho byla vyvolána, byla 
neúměrná a navíc to bylo plácnutí do vody z hlediska trestního oznámení, poněvadž, jak víte, já 
nevím, jestli pan Dekický  docílil očištění dobrého jména někoho, nebo co tím sledoval, to bych se 
možná chtěl zeptat ještě, ale nestalo se v tomto ohledu prakticky nic, takže byla to bouře, byla to 
hysterie, která vedla do ztracena. Nicméně paní starostko, já jsem vás v březnu letošního roku na 
zastupitelstvu upozornil, že nebudu přítomen v červnu na zastupitelstvu, požádal jsem o připojení 
on-line, to jsem ještě netušil, že v červnu bude platit nouzový stav, než jsem odjel, tak jsem vás 
požádal oficiálně mailem, že chci být připojený on-line, když jsem se ještě dotázal v březnu na 
zastupitelstvu zde přítomných IT, zdali by to byl problém připojit se on-line z Chorvatska, říkali, 
že žádný problém to není. Já jsem se technicky zabezpečil, nicméně jaké bylo mé překvapeni, když 
jsem přijel na místo a otevřel jsem od vás mail a tam jste mi psala, že neshledáváte důvody, abych 
mohl být připojen on-line a já se ptám, jaký jiný důvod by měl nastat než ten, že člen zastupitelstva 
chtěl být účasten jednání zastupitelstva, jaký jiný důvod by měl nastat, technický problém to nebyl. 
Takto zní můj dotaz a zatřetí  trošku z jiného rangu – předvolební. Když jsem požádal příslušný 
odbor o povolení předvolebních billboardů v rámci Poruby, tak, jeden z těch billboardů měl být i 
na Hlavní třídě. Na Hlavní třídě mi bylo řečeno, že se to nepovoluje, poněvadž Hlavní třída má být 
prostá těchto volebních billboardů, nicméně pochůzkou jsem zjistil, že pan Kudela má billboard na 
předzahrádce umístěn. Je tam billboard ODS, tak jsem se dotázal, kdo mu to dovolil nebo proč mu 
to dovolili. Bylo mi řečeno, že to tam má bez dovolení a že byl vyzván, aby to odstranil. Dneska 
jsem šel kolem, ten billboard tam je pořád, tak se ptám, jsme si všichni rovni nebo někteří jenom 
rovnější?, děkuji za pozornost. 
 
p. starostka - já děkuji za váš dotaz nebo příspěvek, jak to mám nazvat, pane Gajdáčku, my jsme se 
opravdu potkali a řešili jsme spolu možná zpětně to nazvu nešťastnou událostí, která nastala. Já 
jsem se vám snažila pouze na té schůzce vysvětlit to, že s největší pravděpodobností dojde k tomu 
k čemu stejně došlo, a to je navržení na zastupitelstvu odvolání paní zastupitelky a tenkrát jsem vás 
vyzvala k tomu, že pakliže k tomu s největší pravděpodobností dojde, pakliže do té doby paní 
zastupitelka  nějakým způsobem zareaguje a rozhodne se odstoupit sama, tak by to byla jedna z 
elegantních variant a nemusí k tomu dojít, to bylo účelem sdělení mé schůzky s vámi a tenkrát na 
té schůzce jsem vám i řekla, už tenkrát, vy si to fakt podle mě nepamatujete, tu jednu větu nebo 2, 
kdy jste se mě ptal, že odjíždíte, vy jste mi to sdělil na té schůzce, já jsem řekla, že není důvod, aby 
se konalo to zastupitelstvo on-line, my jsme si pak vyměnili asi 2 nebo 3 maily, z vaší strany to 
bylo docela takové, řekla bych až invektivní, osobní, ale já jsem fakt přesvědčená o tom, že to na 
té schůzce padlo. 
 
jsem pak odpovídala i po konzultaci s právníky jako výklad toho našeho jednacího řádu, kdy se 
teda přistupuje k tomu, že se má jednat on-line, máte pravdu, že v jednacím řádu je ustanovení o 
tom, že když je nouzový stav, ale ne, neznamená to, že vždycky, když je  nouzový stav, tak se 
přistupuje k tomu, že se jedná okamžitě on-line, nebo že je to možné, umíte si představit stav, že 
kdokoliv odjede na dovolenou z nás, řekne, tak já prostě na pláži budu hlasovat zdálky, umožněte 
mi on-line připojení, tak za chvilku tady polovina zastupitelů vůbec nebude chodit, protože všem 
budeme umožňovat on-line jednání. O tom, zdali bude zastupitelstvo v on-line režimu nebo 
nebude, rozhoduje předsedající, respektive musí někdo rozhodnout a je to o tom, že prostě v té 
době nebyl důvod jednat on-line, nebylo to nic proti vám, nesouviselo to vůbec s tou samostatnou 
věcí, která se v té době udála. Víte, že k on-line jednání jsme skutečně přistupovali jenom v 
dobách nejhoršího covidu, kde jsme chtěli eliminovat to, aby jsme se potkávali a pak prostě ty 
záležitosti pominuly, a proto i z praktického hlediska, protože se prostě potkáváme fyzicky na 
místě jsme k tomu dále přistupovali, nicméně je škoda, že tu není pan Fiala, protože já jsem 
skutečně s ním všechny ty vaše připomínky, které jste v tom mailu vznesl, kdy a proč se jedná on-
line a nejedná atd. konzultovala s právníkem, který má jednací řád v malíčku a naprosto mi to 
potvrdil a takovým způsobem, jakým já jsem se vám to snažila vysvětlit už v tom mailu a teď 
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znovu. Klidně kontaktujte pana Fialu, já věřím, že vám řekne totéž, protože prostě znovu říkám 
nelze, aby někdo, kdo z nás odjede na dovolenou zrovna v jednání, v době jednání zastupitelstva, 
požádal, že se to bude konat on-line, tak to prostě tak bude. To bysme potom z jednání on-line 
nikdy nevyšli, ten institut on-line tady byl skutečně z toho důvodu, abychom byli schopni reagovat 
i v dobách, kdy scházení fyzicky zastupitelstva není úplně možné nebo je omezené nebo je 
nějakým způsobem ovlivněno a znovu opakuju, že z mé stránky to nebylo nic politického, nebyla 
to žádná odveta za nějakou reakcí na něco, bylo to skutečně normální lidské jednání, tak jak jsme 
se o tom bavili, vy jste to možná pochopil možná trochu v jiné rovině, nicméně opravdu to tak 
nebylo, hlásíte se ještě s technickou. 
 
p. Gajdáček - já jsem samozřejmě neodjel na dovolenou, když jsem znal termín, já jsem tuto akci 
měl plánovanou od listopadu minulého roku a už to nešlo změnit, to jenom na dotaz k tomu,  
samozřejmě já mám důvod se domnívat, že má neúčast byla způsobena právě tím projednávaným 
bodem na jednání zastupitelstva, to je samozřejmě moje takové zdůvodnění, to mi nikdo nevyvrátí, 
že z toho důvodu jsem nebyl připojen, ale samozřejmě dokázat to nemůžu, já jenom říkám, že 
nebyl to technický problém, byl to pouze politický problém mě nepřipojit a z toho důvodu jsem 
vycházel jak jsme spolu diskutovali, říkám nebylo to, že by, kdybych znal termín zastupitelstva 
předem, tak jsem si určitě tu dovolenou naplánoval jinak. Tyhlety věci si plánuju podle termínů, 
ale říkám, bylo to v listopadu loňského roku, kdy jsem ještě neznal termíny jednání zastupitelstva, 
to jenom tak na okraj. 
 
p. starostka - tak hlásí se pan místostarosta Tomášek 
 
Mgr. Tomášek - hezké odpoledne všem vám, já bych chtěl reagovat na to, co padá  na hlavu 
našeho klubu, já jsem rád, že to padá na naši hlavu, protože jako Piráti chceme, budeme bojovat 
proti dezinformacím, a to co vypustila paní Valder Jakubcová, dezinformace byla, navíc měla 
potenciál vzbuzovat nenávist vůči určité skupině obyvatel, která byla ve velmi nezáviděníhodném 
postavení. My jsme politici, takže musíme musíme nést tu politickou kůži na trh, když bychom 
byli jenom občané, tak by to bylo smutné, ale asi by nás nikdo nebral tak vážně. Já jsem dlouho 
čekal, že paní Valder Jakubcová vezme ta slova zpátky, že se, že se omluví a v té chvíli bych to 
pochopil, protože každý může být v určité chvíli zmaten nějakými nějakými informacemi, ale 
pokud se dobře pamatuju, tak se to, tak se to nestalo takže, zatímco jsem udělal tedy to, že jsem 
zvedl proto tu ruku, tak si naprosto naprosto stojím, myslím si že to pro dnešní společnost, pro nás 
i pro naši budoucnost důležité. 
 
p. starostka - tak ještě se s technickou hlásí pan Gajdáček, předpokládám v reakci, ale prosím jako 
diskutujme postupně, jo, vy teď, ale dobře, tak pojďte,  asi reagujete na pana místostarostu 
 
p. Gajdáček - pane Tomášku, já jsem rád, že vy dezinformaci pokládáte jako informaci a 
informace za dezinformaci, vy jste si ani nezjistili, jestli to co řekla, je pravda, protože já jsem si to 
osobně ověřil a pravda to byla, co ona řekla, vy jste si to říkám znovu ani neověřili a já pod 
samozřejmě slibem anonymity, protože ten pracovník, který by to prohlásil, tak by totiž měl 
těžkosti s tím, znovu opakuji, že to, co se stalo byla pravda, tak nemluvte, že to byla dezinformace, 
vy jste si to ani neověřili, tak nemluvte nesmysly 
 
p. starostka - pan místostarosta Dekický 
 
p. Dekický - jste to zahrál úžasně do autu, protože proti anonymním informacím se hrozně špatně 
bojuje, kdybyste byl na tom zastupitelstvu přítomen, a to vás omlouvá, že jste nebyl, tak byste 
věděl, že v tom proslovu, který jsem k tomu  měl bylo jasně zmíněno, že trestní oznámení je 
rovina mě a paní Valder Jakubcové, rovina odvolání z kontrolního výboru je od téhle trestní roviny 



Statutární město Ostrava 
Městský obvod Poruba 
 

 

18/23 Klimkovická 55/28, 708 56 Ostrava IČ 00845451 DIČ CZ 00845451  

 www.moporuba.cz   Číslo účtu  1649335379/0800 

         
 

Zápis  
úplně někde jinde a je to vystupování jí jako zastupitelky, tzn. jako členky souboru, který tady 
považuju, který tady má určitou vážnost v Porubě  a troufnu si říct i dobré jméno. Možná jenom na 
okraj, vy jste celkem zkušený matador, v zákoně o obcích je ustanovení, které teď budu citovat - 
člen zastupitelstva obce je povinnen zúčastňovat se zasedání zastupitelstva obce, takže  ten dlouhý 
proslov, který jste měl v úvodu o tom, kdy jste se vysvětloval, že jste hrozně moc chtěl být a 
nemohl, tak v podstatě zákon o obcích říká jasně, vy si máte naplánovat svůj život tak, abyste se 
zúčastnil jednání zastupitelstva 
 
p. starostka - v reakci paní zastupitelka Jakubcová 
 
Bc. Valder Jakubcová – já jsem myslela, že to v tom minulém zastupitelstvu bylo za námi, bohužel 
ne. Každopádně budu reagovat na svého předřečníka, on říká, že já jsem se nějakým způsobem 
vyjádřila špatně, vy jste si vzali z novinek nějaké vyjádření někoho, nikdo si to neověřil a co se 
týká vašeho trestního oznámení, naopak si myslím, že to byla pomluva z vaší strany, protože já 
jsem žádné podněcování k nenávisti nedělala. Nevím, že vy jste k tomu měl další nějaké navazující 
komenty, které by dokazovaly vaše jednání vy jste si prostě chtěl jenom ohřát polívčičku, ohřál jste 
si ji dobře, co mě nezabije to mě posílí, každopádně, když se bavíme o tom, jak se má zastupitel 
vyjadřovat, možná byste se měl zamyslet nad sebou, nad vaším, nevím, kolegou, který nevím, proč 
mi tyká  na facebookových – pan Břeský, který z nějakýho důvodu nevím já toho člověka znám 
tady od vidění, takže bych si vyprosila, aby mi tento pán tykal, pro něho žádná soudružka nejsem, 
soudružka jsem tady pro kolegy, kdybysme se dostali teda k věci, myslím si, že ODS si teda jako 
zastupitel za ODS opravdu perlí čím dál víc, nejenom, že si pan Dekický neověřil a vzal to z 
nějakého seznam.cz, kde oni si to ověří, pak už se tím nezabývají, prostě to vzali v té době jako 
bernou minci a byla taková doba, bohužel, že se to rozvířilo, on se toho chytl, ano, ohřál jste si 
polívčičku, tak mě teďka neříkejte, jak se má zastupitel chovat, spíš si řešte sebe, proč řešíte to, že 
vymažete srp a kladivo, vy budete bourat Oblouk v Porubě? Víte o tom, že Porubu postavili 
komunisté za socialismu?, pan Jedlička vám  o tom může povídat jako bývalý svazák, jak tady 
stavěl Porubu za socialismu a vy mě řeknete, že vy budete bourat nebo vy budete že vymažete srp 
a kladivo? Vy opravdu zbouráte Oblouk? Uvědomujete si v jakým je tvaru a proč ta Sorela vypadá, 
jak vypadá? Uvědomujete si to? Neuvědomujete a pana Břeskýho, když už jsme u toho, jak se má 
zastupitel chovat – za prvý vyprošuju  si to, nechci, aby mě tykal někdo takový a za druhý pokud 
teda ODS je ve spolu s lidovcema, s křesťanama atd., já vůbec nechápu, proč pan Břeský támhle 
někde vytahuje procesy z padesátého prvního roku, víte o tom, že já jsem osmdesátý čtvrtý 
ročník?, že s tím absolutně nemám nic společnýho? Můžem  se tady začít bavit o tom, kolik set 
tisíc křesťanů zabili na ……… upálili a podobně, si děláte srandu, snad vy jediný co máte a to 
děláte celou dobu, že za všechno může komunistická strana, která tady za 30 let všechno 
vybudovala a vy jste to za 30 let rozprodali a rozkradli a druhá věc je Babiš, to je ta vaše 
protibabišská, že jo, nic jiného neumíte, já nevím, že vy byste někdy něco pořádně postavili, tady 
se chlubíte cizím peřím, ta Poruba je krásná, nádherná, rozkvetlá,  jo, vy jste vysadili pár kytiček, 
ale tu Porubu postavili komunisté za socialismu a pan Jedlička vám o tom může povídat jako 
svazák. 
 
p. starostka - tak já děkuji, nicméně, protože předsedající podle jednacího řádu má dbát na to, aby 
zasedání zastupitelstva mělo pracovní charakter, věcný průběh, my se dostáváme pomalu do 
osobních invektiv a prosím, zanechme těchto různých výčitek a osobních útoků jeden vůči 
druhému a zkusme to zase vrátit zpátky na témata Poruby a přestat se tady vzájemně osočovat 
z něčeho, já myslím, že ani jednomu z nás to žádným způsobem nepomůže a je to v mých očích už 
v tuto chvíli celkem zbytečné, promiňte, pane zastupiteli Gajdáčku, ale hlásí se paní Hoffmannová 
už dlouho, vy jste teď zmáčkl technickou a pakliže to  fakt není technická, tak poprosím paní 
zastupitelku 
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Mgr. Hoffmannová -  já tedy děkuji za slovo, jestli chce pan Gajdáček, tak já s tím problém 
nemám, já to řeknu potom 
 
p. Gajdáček - já jenom ještě ten dotaz k tomu volebnímu billboardu,že není zodpovězený, jestli 
pan Kudela se k tomu chce vyjádřit 
 
p. starostka - pan kolega Kudela, ano, hlásí se, prosím 
 
Mgr. Kudela - dobré odpoledne, já se tedy vyjádřím, šíření reklamy na území města Ostravy 
upravují 3 normy, pravidlo číslo 5/2018 pro umisťování a provedení restauračních předzahrádek v 
městském obvodu Poruba, tj. porubská norma, nařízení města číslo 2/2020, kterým se stanoví 
zákaz šíření reklamy na veřejně přístupných místech mimo provozovnu a potom odkazují tyhle 
normy na zákon č. 40/1995 Sb., zákon o regulaci reklamy  atd. v žádné z těchto norem nebo žádná 
z těchto norem neupravuje politickou reklamu, to za prvé, takže ty pravidla města a obvodu vlastně 
neupravují politickou reklamu jako takovou a druhá věc, druhá poznámka, moje zahrádka nebo 
zahrádka prostě firmy,před mým podnikem je na letošní rok řádně povolena, je zaplacena, to je asi 
to hlavní. Proto teď to nemusel nikdo znovu povolovat a pokud došlo k jakému porušení o čem 
myslím teda nejsem přesvědčen, tak čekám na výzvu, žádnou jsem neobdržel zatím, takže asi 
takhle. 
 
p. starostka - takže zase jsme otevřeli další problematiku, pořád se nám to tady nabaluje, ale tak já 
cítím, že je potřeba jako dořešit, protože ono to není úplně tak, jak to tady padlo, takže já 
poprosím, předpokládám, že chce reagovat pan místostarosta Otisk na tu předzahrádku na Hlavní 
třídě, poprosím, trošku změním to pořadí, ale když už jednáme o jednom tématu, tak aby  to mělo 
nějakou logickou posloupnost, prosím, ano takže, prosím, pane místostarosto  
 
Bc. Otisk - tak dobrý den, dámy a pánové, já bych se chtěl vyjádřit k tomu samotnému 
povolovacímu procesu, takže veškeré i samozřejmě  politické kampaně, jednotlivé panely, cokoliv, 
musí být povoleno, samozřejmě. Povoluje to odbor dopravy, respektive přesně paní Hauptová, 
které za chviličku předám slovo, ale co se týče samotné předzahrádky, tak ona byla povolena s 
nějakým vzhledem, tak byla povolena, pokud změníte vzhled, tak samozřejmě tak povolena 
nebyla, to je ad 2, k tomu povolovacímu procesu předám tedy slovo zástupkyni vedoucího odboru 
dopravy  
 
p. Hauptová - dobrý den, já bych se chtěla k tomuto vyjádřit, že vlastně opravdu povolena nebyla, 
nikdo nepodal žádost, navíc je vydané rozhodnutí na předzahrádku, kde je jasně uvedeno, že na 
předzahrádce, na oplocení atd. nesmí být umisťovány žádné reklamy, já bych tímto chtěla 
poděkovat ostatním politickým stranám, které toto respektujou a není s nima problém, takže 
nicméně řešila jsem to i na magistrátu, kde vlastně na základě tady tohoto může být ta 
předzahrádka zrušena, to je asi tak všechno, co bych k tomu zatím řekla, děkuji 
 
p. starostka –  tak s technickou pan zastupitel Gajdáček  
 
p. Gajdáček - já jsem to právě chtěl doplnit, já jsem vedl diskusi s paní Hauptovou ohledně toho a 
byl jsem jí zpraven, že pana Kudelu upozornila, aby to odstranil, jinak že mu v příštím roce nebude 
předzahrádka povolená, takže s tímto titulem jsem byl ubezpečen, že tu výzvu dostal, teď pan 
Kudela řekl, že žádnou výzvu nedostal, tak bych chtěl zrovna vědět zas kde je pravda 
 
p. starostka - paní Hauptová, prosím o reakci  
 
p. Hauptová -jestli se teda k tomu ještě můžu vyjádřit, já jsem panu Kudelovi psala SMS zprávu a 
dokonce v  pátek tam byla i Městská policie, takže o této problematice ví, nicméně vlastně dneska 
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říkám,  jsem to řešila s magistrátem, odborem dopravy, kdy vlastně bylo řečeno, že ano, že 
předzahrádka se na základě tady toto může zrušit, beru zpět asi, že povolená na příští rok by mohla 
být, ale v případě, že by se zrušila v letošním roce, tak potom po dobu tří let  ta předzahrádka 
nemusí být povolena 
 
p. starostka – děkuji, tak, tak to je přesně striktně, tak jak to má být, pan zastupitel Kudela 
 
Mgr. Kudela - podle všech těch dokumentů, které nebo těch norem, které jsem citoval, tak 
politická reklama není tou reklamou, které tyhle normy definují, to za prvé, podívejte se do 
zákona, tam je to jasně stanoveno, za druhé pravidla pro umisťování předzahrádek upravují 
vybavení, čili konkrétní vybavení, stoly, židle, podestu, slunečníky, zastínění, zábradlí, nic víc 
pravidla neupravují, takže tzn. že podle vizualizace nebo podle toho, jak to bylo jakoby popsáno, 
by na stole nesměly být popelníky, nesmělo by tam být žádné další vybavení, v podstatě takhle 
jakoby to odpovídá tomu, protože v pravidlech to není. Co se týče výzvy, jako oficiální výzvu jsem 
žádnou nedostal já neberu za oficiální výzvu esemesku, to jako bohužel. 
 
p. starosta - já možná myslím, že tady je trošku nepochopeno politická reklama a normální 
reklama, když se bavíme o vzhledu předzahrádky, tak tady nejde o jakoukoliv reklamu, tady jde o 
to, že ona je schválena a má nějaký vzhled, o to jde. Netahejme do toho nařízení a další reklamu a 
pakliže vy se odchýlíte od   toho vzhledu, který byl schválen, tak je to prostě potřeba řešit a buď se 
to řeší tak, že dostanete výzvu a vy to odstraníte a nebo pakliže se takto nestane, tak samozřejmě 
městský obvod Poruba může postupovat dál, a to už tady bylo řečeno jak, takže dobře, ale 
doporučuje se nad tím zamyslet. Ještě předám slovo paní Hauptové,  ohledně té výzvy, aby to 
komentovala. 
 
p. Hauptová - uvědomuju si, že asi postupují nestandardně,  ale vždycky se snažím s těma 
stranama nebo nepovolenýma reklamama, volebníma poutačema, když to tak řeknu chci, 
konkrétně vždycky kontaktuju konkrétní osobu a snažím se to domluvit se, že prostě se to odstraní, 
z jakého důvodu atd., vždycky to tak fungovalo, nepíšu hned výzvy, snažím se prvně domluvit, 
když prostě to nejde, tak potom se musí přitvrdit. 
 
p. starostka - což si myslím, že je postup, který by měl být ze strany úředníka, my potom všichni 
voláme, aby jednali lidsky, normálně, neposílali hned nějaké dopisy a podobně, takže to si zase 
myslím, že budiž ke cti paní Hauptové, že takovým způsobem se snažila normálně dohodnout, 
takže bych vás opravdu chtěla poprosit, abyste se zamyslel nad tím a opravdu je tady postup, který 
může následovat. Hlásí se - konečně dám slovo paní zastupitelce Hoffmannové, která se dobrou 
půlhodinu hlásí s tématem takže, prosím.  
 
Mgr. Hoffmannová – to je v pořádku, já děkuju, já jsem trochu doufala v decentnější poslední 
zastupitelstvo, ale předvolební kampaň je v plné síle, já bych v tuto chvíli už neřešila asi věci, 
které Porubu úplně tolik netrápí, ale poděkovala bych vám jménem našeho pirátského klubu za 
čtyřletou většinou velmi konstruktivní spolupráci, myslím si, že jsme společně Porubu posunuli 
zase o něco dál. Děkuji za konstruktivní kritiku a přeji Porubě, aby si vybrala správně, aby měla 
nové zastupitele, kteří jsou nejenom pyšní na Porubu, ale aby i porubští občané byli pyšní na své 
zastupitele a podle toho k tomu takto přistupovali, děkuji. 
 
p. starostka - tak já děkuji také, nikdo se do diskuse nehlásí, takže já se pokusím si vzít závěrečné 
slovo, pan zastupitel Jedlička se hlásí 
 
p. Jedlička – já bych vážení zastupitelé vám chtěl za klub občanských demokratů poděkoval za 
spolupráci, a to jak v komisích, ve výborech, koaličním partnerům bych chtěl poděkovat za 
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korektní přístup při řešení problematiky naší Poruby a  neměli bychom zapomenout na úředníky na 
radnici, protože bez jejich nezbytného servisu bychom asi těžce těžce některé věci řešili, takže to je 
otázka děkování, co se týče voleb, chtěl bych popřát osobně těm, kteří do voleb půjdou pevné 
nervy a  trochu toho štěstí, říkám trochu úmyslně, protože i my budem chtít získat patřičný počet 
mandátů tak, aby nás bylo v příštím volebním období slyšet, takže zase s tím štěstím to tak 
nepřehánějte, co se týče paní Jakubcové, ještě bych doplnil, že v tom profilu, že jsem byl svazák, 
ano,  ještě jsem byl myslím v roce 57 pionýr, takže to tam ještě, aby to bylo úplně celé, Oblouk je 
krásný, udělal jsem toho v Porubě za 30 let myslím docela hodně, Oblouk je nádherný, ale bohužel 
na jeho výstavbě jsem se nepodílel, to v té době jsem měl zapínání vzadu a když jsme s rodiči jeli z 
chaty z Krásného Pole, tak jsme všichni byli nalepeni u oken a dívali se, jak se staví, takže, 
bohužel, tam se omlouvám, tam nemůžu sloužit, já vám všem ještě jednou moc děkuji. 
 
p. starostka - děkuji panu radnímu Jedličkovi, předám slovo paní místostarostce Brodové 
 
Mgr. Brodová -   já bych ještě právě před asi teda tím úplně závěrečným slovem paní starostky  
ráda využila této příležitosti, byť mě taky dost mrzí, že se to  na posledním jednání zvrhlo do 
roviny ideologické a že jsme se nepřidrželi té roviny věcné, tak jak jste koneckonců pane Gajdáčku 
o tom sám mluvil, ale vy sami jste to do té ideologické roviny hodili, tak to mě mrzí, nicméně ráda 
bych využila této příležitosti, abych osobně poděkovala zejména kolegům z odborů, které spadají 
do mé gesce, tzn. odboru investičnímu a útvaru právní podpory. Velice oceňuji práci všech lidí na 
těchto dvou odborech, odbor investiční a jejich práce je pod neustálým drobnohledem stovek tisíců 
očí, což jsme koneckonců dneska důkaz toho jasně viděli a není vůbec jednoduchá práce právníků, 
je možná na první pohled neviditelná a nicméně o to viditelnější se stane, když jsou povoláni k 
řešení jakéhokoliv problému, takže oběma útvarům velice děkuji za práci  kolegům, tak jejich 
vedoucím, chtěla bych poděkovat všem zaměstnancům úřadu a speciálně mi ještě dovolte 
poděkovat kolegům z oddělení informatiky, kteří po celá léta zabezpečují, myslím si, celkem 
bezproblémový chod jak zastupitelstev, tak rady a dovolte mi, abych to poděkování věnovala i 
kolegovi, který už tady, bohužel, s námi nemůže být, takže, Jirko, promiň, že to nepřišlo dřív. 
 
p. starostka - tak já ještě zkusím naposledy vyzvat všechny, kteří se třeba ještě chtějí přihlásit, 
nikdo se nehlásí, pan zastupitel Nespěšný, prosím 
 
Ing. Bc. Nespěšný – já se omlouvám, já jsem hrozně přemýšlel za co ještě bych poděkoval, protože 
už je poděkováno za všechno všem, pro nás to byl vždycky zážitek a poučení a jsme tady zažili 
úžasné volební období, já si moc cením práce úplně všech, o kterých jste tady mluvili a já bych si 
jenom přál, aby do budoucna občané Poruby volili správně a aby budoucí zastupitelstvo 
nezapomnělo,  že je tu hlavně pro ty lidi a přeju všem, nebo přejeme za hnutí Ostravak všem, ať si 
splní veškeré sny politické, osobní, ale i ty, které máte ve svém osobním životě, moc vám 
děkujeme. 
 
p. starostka -  tak já s prominutím nebudu vyzývat nikoho, já už si rovnou vezmu teda závěrečné 
slovo. Vážení zastupitelé, kolegové, zaměstnanci úřadu, dovolím si chvíli zabilancovat nad celým 
tím čtyřletým dlouhým volebním obdobím. Já musím říct, že mě snad uteklo úplně nejrychleji ze 
všech mých životních období, které jsem kdy měla a které jsem v životě prošla. My už si to  asi 
zpětně moc neuvědomujeme, protože paměť člověka je krátká a na některé špatné věci zapomíná, 
ale přesto mi dovolte vzpomenout na ty zásadní okamžiky toho našeho celého volebního období. 
Ať to byl covid, kdy si všichni určitě všichni vzpomínáte na ty úplně první týdny, měsíce, kdy 
jsme fakt nikdo z nás nevěděl, co nás čeká, jakým způsobem máme reagovat, co máme dělat. Učili 
jsme se za pochodu, někteří se báli více, někteří méně a přesto jsme to zvládli, protože jsme to 
museli zvládnout, museli jsme fungovat. Vždycky říkám, že v těch krizových situacích se ukazují 
charaktery lidí a tady si myslím, že se to velmi dobře ukázalo. Pak následovala válka na Ukrajině, 
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která pro nás opět byla nová, nová situace, kterou jsme tady desetiletí nezažili. Nezažili jsme ji v 
Evropě a museli jsme na ni nějakým způsobem reagovat, flexibilně reagovat a ty první okamžiky 
byly někdy velmi rozporuplné. Pak si dovolím zavzpomínat na pumu z druhé světové války, kterou 
jsme objevili, museli jsme evakuovat perimetr, který sahal a vlastně čítal tisíce lidí, když jsem se tu 
zprávu poprvé dozvěděla, tak mě omylo horko, protože jsem si říkala, že tak velké, tak velký 
perimetr lidí evakuovat, bude obrovský problém. Byly tam nasazeny desítky, stovky  
bezpečnostních složek a díky nim všem se to vyřešilo poměrně velmi velmi rychle, ale byla to opět 
událost, která tady nebyla, kterou jsme řešili za pochodu a která se vyřešila velmi dobře. 
Vzpomenu i na střelbu ve fakultní nemocnici, kterou si pamatuju velmi emotivně i já, kdy jsem ty 
okamžiky prožívala a nevěděli jsme, co nás čeká. Byla to jedna z prvních takových věcí, kdy jsme 
se potkali s bezpečnostními složkami, s celým integrovaným záchranným systémem nad tou 
opravdu krizovou velkou situací, no a možná i trošku dneska už úsměvná byla chvíle, na kterou si 
pamatuju. Mezi druhou a třetí ráno, když jsme s panem místostarostou Otiskem stáli nad Porubkou 
a spolu s technickými službami jsme stavěli protipovodňové zábrany, aby se nám nevylila 
Porubka, která taktak se zastavila v poslední chvíli a  nakonec se nevylila,takže to jsou všechno ty 
4 roky, kterým jsme čelili a samozřejmě dalším dalším věcem. Já musím ocenit tu práci která, byť 
jsme si prošli všemi tady těmito věcmi, tak stejně jsme se nezastavili a snažili jsme se pracovat co 
to jenom šlo. Aspoň za mě musím říct, že s velkým nasazením, s odpovědností. Ráda bych 
poděkovala vám všem, kteří jste pracovali v komisích, výborech, kteří jste pracovali v 
zastupitelstvu, ale i na jiných platformách mimo úřad pro Porubu a měli jste vždycky na mysli její 
blaho. A jsem ráda, že jsme víceméně až na možná poslední 2 zastupitelstva jednali vždycky 
věcně, konstruktivně a především slušně a lidsky, protože si myslím, že to by mělo být vždycky 
ten základ, byť jsme každý jiného politického smýšlení, byť se nemusíme shodnout, můžeme mít 
různé názory, tak přece jenom jsme lidé a ta slušnost a ta lidskost by vždycky měla převážit, a to 
ve všem. Já bych si moc přála, aby i to následující zastupitelstvo na to dbalo, myslelo a aby 
skutečně se tím řídilo a aby ta morálka která, dalo by se říct, že rok od roku vidíme, že je horší a 
jde k horšímu, tak aby to tak nebylo alespoň v našem zastupitelstvu. Dámy a pánové, dovolím si 
taky popřát vám ve vašich profesních životech, osobních životech  mnoho úspěchů, štěstí, hlavně 
zdraví, protože to je to nejdůležitější. Děkuju vám moc všem, končím zastupitelstvo, mějte se 
krásně. Na shledanou.  
 
Závěr 
 
22. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba ukončila starostka Ing. Lucie Baránková 
Vilamová, Ph.D. v 17.57 hod. 
 
Počet přijatých usnesení: 9 
 
Zapsala: Iveta Kaňoková 
 
 
 
 
 
 
Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D.                                 Bc. Miroslav Otisk, MSc., MBA 
                  starostka                                                                             místostarosta 
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Ověřovatelé zápisu:  Ing. Bc. David Nespěšný, MBA  ………………………………. 
 
 
 
                         Zdeněk Rodek                            ………………………………. 
 
 
 
 


